

Port Said University Policy on Ethical Sourcing of Food and Supplies





Introduction

Port Said University Vision

Sustainability is a core value at Port Said University. One of the main objectives of the University's Supplier Code of Conduct is to ensure that our suppliers understand and align with our sustainability values. We encourage our suppliers to work diligently to implement sustainable development principles, as outlined in our Supplier Code, in their operations and across their supply chains.

Environmental commitment is a fundamental part of our work philosophy at Port Said University. The university recognizes that protecting human health and the environment is a sound course of action and remains committed to supporting ecosystem sustainability.

Sustainable Food Policy

Port Said University, through its catering team, is responsible for developing a sustainable food policy. This policy aims to reflect the university's strategic goals by providing healthy, seasonal, and locally sourced food from responsible suppliers to employees, students, and visitors. The policy also seeks to empower the university to promote its culture and institutional practices, creating a sustainable environment that supports positive experiences for living, working, and learning.

Sourcing

- -Promote a local purchasing policy to support local producers .
- -Include sustainability standards in service provider specifications and apply them as a basis for awarding contracts .
- -Prioritize products and services that are produced, utilized, and disposed of in environmentally and socially responsible ways.

Environment

- -Commit to using locally sourced fresh eggs, meat, and milk in all prepared meals.
- -Provide free drinking water, with refillable bottles, across the university for students and visitor.
- -Offer a wide range of sustainably sourced products for students and hospitality menus.
- -Use biodegradable, compostable, or recyclable packaging for on-site prepared food items.
- -Work closely with suppliers to promote our sustainable food agenda.
- -Collect food waste for anaerobic digestion through the university's waste processing units.
- -Apply practices that conserve resources and protect employees, customers, the public, and the environment.



السياسة المتعلقة بالمصادر الأخلاقية للأغذية والإمدادات





مقدمة

رؤية جامعة بورسعيد

تضع جامعة بورسعيد الاستدامة كقيمة أساسية في جميع أنشطتها. تهدف مدونة قواعد سلوك الموردين إلى ضمان أن يفهم موردونا قيم الجامعة المتعلقة بالاستدامة ويتبنونها في عملياتهم. نحن نشجع الموردين على العمل بجدية لتعزيز مبادئ التنمية المستدامة، كما ورد في قانون الموردين الخاص بنا، وتطبيقها على كافة مستويات سلسلة التوريد.

يعتبر الالتزام البيئي في جامعة بورسعيد جزءاً رئيسياً من فلسفة العمل. فالجامعة تدرك أن حماية صحة الإنسان والبيئة هو مسار صحيح للعمل، وتتطلع دوماً لدعم استدامة النظام البيئي.

سياسة الغذاء المستدامة

تتولى جامعة بورسعيد، من خلال فريق تقديم الطعام، مسؤولية تطوير سياسة الغذاء المستدام. تهدف هذه السياسة إلى عكس أهداف الجامعة الاستراتيجية، وذلك عبر توفير أغذية صحية، موسمية، ومحلية، يتم

الحصول عليها من مصادر مسؤولة للموظفين والطلاب والزوار. كما تهدف السياسة إلى تمكين الجامعة من تعزيز ثقافتها وممارساتها المؤسسية وتقديم بيئة مستدامة تدعم تجارب إيجابية للعيش والعمل والتعلم.

المصادر

- تعزيز سياسة الشراء المحلى لدعم المنتجين المحليين.
- تضمين معايير الاستدامة في مواصفات مزودي الخدمات واستخدامها كأساس في منح العقود.
- إعطاء الأولوية للمنتجات والخدمات التي تُصنع وتُستخدم وتُتلف بطرق مسؤولة بيئيًا واجتماعيًا.

البيئة

- الالتزام باستخدام البيض واللحوم والحليب الطازج من مصادر محلية في جميع الوجبات.
 - توفير مياه شرب مجانية قابلة لإعادة التعبئة داخل الجامعة للطلاب والزوار.
 - تقديم مجموعة واسعة من المنتجات من موارد مستدامة للطلاب وقوائم الضيافة.
- استخدام تغليف للمواد الغذائية قابل للتحلل أو التحويل إلى سماد أو إعادة التدوير للعناصر المجهزة في الموقع.
 - العمل عن كثب مع الموردين لتعزيز جدولنا الغذائي المستدام.
 - جمع مخلفات الطعام لإعادة التدوير البيئي عبر وحدات معالجة المخلفات التابعة للجامعة.
 - تطبيق ممارسات تحافظ على الموارد وتحمي الموظفين والعملاء والمجتمع والبيئة.